



**Alma Mater Europaea University
Alma Mater Vienna**

Clinical Practice During Studies

1 Duration of Clinical Practice

2 Clinical Practice Record Booklet

3 Clinical Bases

4 Conditions for Undertaking Clinical Practice

1 Duration of Clinical Practice

Each student completes a minimum of 120 hours of clinical practice in the first year, 400 hours in the second year, and 400 hours in the third year, as part of the mandatory courses, in clinical environments (clinical bases). These bases are typically hospitals, retirement and nursing homes, and larger clinics.

Students have the option to complete more hours of clinical practice in each year. Austrian students can complete up to 1200 hours of clinical practice, while Italian students can complete up to 1400 hours.

2 Clinical Practice Record Booklet

Students and clinical bases record activities in the clinical practice record booklet, which the mentor signs daily. After completing the clinical practice, the record booklet remains at the university. Before starting clinical practice, students must arrange proper insurance.

3 Clinical Bases

Alma Mater Europaea has agreements with over 300 clinical bases in Italy, 30 in Austria, and 100 in Slovenia, with the network of partner clinical bases constantly expanding. Clinical bases and Alma Mater Europaea sign formal contracts for collaboration.

For a clinical institution to become a clinical base, it must:

- Have at least one lead doctor must be present.
- Cover multiple areas so that students can complete practice for any of the three years.

4 Conditions for Undertaking Clinical Practice

First Year

A student can only begin clinical practice after completing:

- Exercises from the course Physical Factors in Therapy (1st year).
- Introductory lecture on clinical practice and occupational safety (can also be completed online).
- Having insurance in place.

Second Year

A student can only begin clinical practice after completing:

- All first-year obligations and additionally, exercises from the course Clinical Kinesiology.

Third Year

A student can only begin clinical practice after completing:

- All second-year obligations and additionally, exercises from the course Physiotherapy 3.

October 2024

vienna@almamater.at

Further information will be provided in December 2024.



**Alma Mater Europaea University
Alma Mater Vienna**

Klinische Praxis während des Studiums

- 1 Dauer der Klinischen Praxis**
- 2 Klinisches Praxisbuch**
- 3 Klinische Basen**
- 4 Bedingungen für die Durchführung der Praxis**

1 Dauer der Klinischen Praxis

Jeder Student absolviert während des Studiums mindestens 120 Stunden klinische Praxis im ersten Jahr, 400 Stunden im zweiten Jahr und 400 Stunden im dritten Jahr im Rahmen der Pflichtfächer in klinischen Umgebungen (klinischen Basen). Diese Basen sind in der Regel Krankenhäuser, Alten- und Pflegeheime sowie größere Kliniken.

Die Studierenden haben die Möglichkeit, in jedem Jahr mehr Stunden klinischer Praxis auf freiwilliger Basis zu absolvieren. Studierende aus Österreich können bis zu 1200 Stunden und Studierende aus Italien bis zu 1400 Stunden klinische Praxis absolvieren.

2 Klinisches Praxisbuch

Die Studierenden und die klinischen Basen führen die Aktivitäten in ein klinisches Praxisbuch ein, das der Mentor täglich unterschreibt. Nach Abschluss der klinischen Praxis verbleibt das Buch an der Universität. Vor Beginn der klinischen Praxis müssen die Studierenden eine entsprechende Versicherung abschließen.

3 Klinische Basen

Alma Mater Europaea hat Vereinbarungen mit über 300 klinischen Basen in Italien, 30 in Österreich und 100 in Slowenien, wobei das Netzwerk der Partnerkliniken ständig erweitert wird. Klinische Basen und Alma Mater Europaea schließen formelle Kooperationsverträge ab.

Damit eine Einrichtung als klinische Basis fungieren kann, muss sie folgende Bedingungen erfüllen:

- Mindestens ein leitender Arzt muss anwesend sein.
- Die Basis muss mehrere Bereiche abdecken, damit die Studierenden in jedem Jahrgang die Praxis absolvieren können.

4 Bedingungen für die Durchführung der Praxis

Erstes Jahr

Ein Student kann die klinische Praxis erst nach Erfüllung der folgenden Voraussetzungen beginnen:

- Übungen aus dem Fach Physikalische Faktoren in der Therapie (1. Jahr).
- Einführungsvorlesung zur klinischen Praxis und Arbeitssicherheit (auch online möglich).
- Abgeschlossene Versicherung.

Zweites Jahr

Ein Student kann die klinische Praxis erst nach Erfüllung der folgenden Voraussetzungen beginnen:

- Alle Verpflichtungen aus dem ersten Jahr und zusätzlich Übungen aus dem Fach Klinische Kinesiologie.

Drittes Jahr

Ein Student kann die klinische Praxis erst nach Erfüllung der folgenden Voraussetzungen beginnen:

- Alle Verpflichtungen aus dem zweiten Jahr und zusätzlich Übungen aus dem Fach Physiotherapie 3.

Oktober 2024

vienna@almamater.at

Weitere Informationen werden im Dezember 2024 bereitgestellt.